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De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații

București | Calin Paul Chițu, 85 de puncte, al doilea în anul 2021: “Ar trebui

garantata o paleta mai larga de discipline facultative care sa introduca studenții la

nivel de baza în variate nișe ale Dreptului și încurajata mai mult și într-un mod

eficient participarea studenților la diferite concursuri internaționale”

Gândul pe care Calin Paul Chițu l-a avut atunci când a decis sa dea admitere la Facultatea de Drept a fost

acela ca va urma calea magistraturii. Între timp, odata cu descoperirea lumii juridice, și-a schimbat

planurile, iar acum se îndreapta catre avocatura.  Decizia sa a fost influențata și de experiențele pe care le-a

trait pe parcursul stagiilor de practica pe care le-a efectuat la case de avocatura de top.  „Am intrat în

contact de fiecare data cu o abordare profesionala și consecventa a realitaților juridice, coroborata cu o

atmosfera deschisa, empatica și prietenoasa. În plus, am remarcat munca în echipa, pragmatismul din

rezolvarea unor întrebari complexe și documentarea riguroasa și sistematica în vederea soluționarii

spețelor”, puncteaza interlocutorul 

Biz

Lawyer. 

Hotarârea de a da admitere la Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București a reprezentat o continuare

fireasca a pasiunii pe care tânarul a avut-o pentru științele socio-umane și a fascinației fața de mecanismele care

pun în mișcare întreaga structura a societații în care traim. „ Acest interes fața de domeniul dreptului s-a manifestat

timpuriu, înca din anii gimnaziului, prin participarea la Olimpiada Naționala de Cultura civica unde am avut ocazia

de a asista la fenomenul complex al dezbaterilor și al schimbului de argumente. Deși luasem în calcul la un

moment dat și perspectiva oferita de Facultatea de Medicina, în clasa a XI-a am pus capat controverselor și am

început pregatirea pentru Drept”, marturisește Calin.

Rezultatul pe care l-a obținut la examenul de admitere, susținut în 2021, a fost de 85 de puncte, ocupând astfel a

doua poziție în clasamentul studenților admiși în acel an.

Aceasta realizare a constituit nu numai o validare a eforturilor depuse în timpul liceului, ci și o mare

responsabilitate pentru viitor, tânarul fiind conștient de faptul ca un drum este la început.  

Calin a absolvit Colegiul Național „Spiru Haret” din localitatea natala, Tecuci. Spune despre acea perioada ca a

fost una extraordinar de frumoasa, au fost anii formarii sale, timp în care a avut oprotunitatea  de a întâlni nu

numai dascali dedicați, ci și colegi și prieteni adevarați, care l-au învațat ce înseamna devotamentul fața de valori,

ordinea, camaraderia și echilibrul.
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Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

S-a adaptat repede vieții de student

S-a integrat foarte bine în viața studențeasca, iar prima sesiune a reprezentat o experiența interesanta peste care a

trecut cu rezultate foarte bune, în acord cu așteptarile sale de la vremea respectiva.

”În primul rând, a fost vorba de volumul de munca: tranziția de la câteva zeci la sute de pagini de învațat este o

prima unda de șoc care îți poate opera modificari substanțiale ale metodelor de învațat aplicate pâna atunci. În al

doilea rând, gestionarea timpului: asimilarea informației trebuie eficientizata și practicata în conformitate cu un

program bine stabilit și echilibrat, astfel încât sa se gaseasca un just echilibru între perioada dedicata studiului și

celelalte aspecte importante ale vieții personale. În aceasta nota, celelalte sesiuni au mers din ce în ce mai bine”,

explica interlocutorul 

Biz

Lawyer.

Mai spune despre viața de student ca este așa cum și-a imaginat-o: aflata undeva la conjunctura între ce este placut

și ce este util, fiind presarata cu activitați și diverse evenimente care-și pun amprenta asupra dezvoltarii personale

și profesionale. „Astfel, deși tranziția de la liceu la facultate a fost destul de dificila, studenția este o perioada

frumoasa care merita orice efort de acomodare”, nuanțeaza tânarul.

Experiențele traite pâna acum îl fac sa afirme ca, dupa licența, cel mai probabil va urma un master în domeniul

Dreptului economic, fie în Drept comercial internațional sau arbitraj, pe de o parte, fie în Drept bancar sau

financiar, pe de alta parte, având în vedere interesul pe care-l are înca din vremea liceului pentru dimensiunea

economica a societații.

Totodata, va lua în calcul și posibilitatea de a studia și în strainatate, deoarece schimbul de idei între metode

didactice diferite și opinii din jurisdicții distincte asupra unor teme variate din sfera Dreptului nu pot decât sa

contribuie la largirea considerabila a orizontului raționamentelor cu care operezi în fapt.

Opiniile unor profesioniști care ocupa poziții de     top    în          departamentele juridice ale unor companii

importante, pe platforma www.in-houselegal.ro. Urmarește temele dezvoltate  de     avocați   sau     membri      ai

comunitații In-houseLegal și propune      subiecte.

      

Absolvenții de Drept au toate șansele de a se integra facil pe piața muncii

Pâna acum, Calin Paul Chițu nu are un mentor care sa-l îndrume în viitoarea profesie, dar admira modul în care

și-au dezvoltat treptat cariera Prof.univ.dr. Bogdan Aurescu și Lect.univ.dr. Raluca Papadima. 
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De asemenea, subliniaza ca dupa absolvire își va aminti mereu cu drag de cursul de Drept internațional public și de

Dreptul afacerilor de la Colegiul juridic franco-român nu numai prin prisma conținutului substanțial al materiilor

în sine, ci și datorita modului în care informația era sintetizata și aplicata în concret în cazuri pragmatice, devenind

astfel mult mai facil de înțeles și de asimilat.

Întrebat daca ar trebui schimbat ceva în programa de învațamânt pentru ca pregatirea din timpul facultații sa fie

mult mai aplicata, interlocutorul 

Biz

Lawyer a menționat faptul ca informația prezentata la disciplinele obligatorii ar

trebui mult mai bine sistematizata și structurata din punct de vedere temporal pentru a asigura o asimilare eficienta

a informației. „În al doilea rând, ar trebui garantata o paleta mai larga de discipline facultative cuplate în pachete

asemanatoare celor din anul IV care sa introduca studenții la nivel de baza în variate nișe ale Dreptului și sa fie

încurajata mai mult și într-un mod eficient participarea studenților la diferite concursuri internaționale”, a

completat tânarul.

În ceea ce privește plusurile Facultații de Drept, el a nominalizat faptul ca ofera un mediu profesional și variat care

favorizeaza schimbul de idei chiar și între studenți pe teme distincte, o transparența destul de ridicata catre piața

muncii și o baza de date diversa. „Pe de alta parte, nu consider ca facultatea are minusuri, deoarece în momentul în

care faci un lucru cu pasiune toate dezavantajele sunt vazute într-o maniera pozitiva și constructiva. Având în

vedere arhitectura programului de studii, absolvenții de Drept au toate șansele de a se integra facil pe piața muncii,

deoarece sunt în principal pregatiți sa se adapteze la nou, sa fie flexibili și sa gestioneze un nivel considerabil de

emoții în activitatea derulata”, a precizat interlocutorul 

Biz

Lawyer.

Calin Paul Chițu are și un sfat pentru cei care abia acum se pregatesc pentru viața de student, este sfatul pe care el

l-a primit de la familia sa: „sa-și urmeze visurile, sa fie perseverenți, sa caute mereu lumina în întuneric, sa dea

dovada de disciplina și sa nu-și piarda credința.”

                                                         Citește și

→      Diana Maria Gogoașa, cel mai mare punctaj la examenul organizat de    Facultatea de Drept în anul

2021: Pentru o perspectiva mai aplicata    asupra profesiilor juridice, consider ca ar fi benefica

suplimentarea    orelor obligatorii de practica. 60, respectiv 90 de ore pe an, nu sunt    suficiente pentru ca

un student sa-și formeze o opinie completa despre    profesiile juridice

→      Mihai Adelin Lungu, 90 de puncte la examen și zece pe linie: Notele    n-ar  trebui sa reprezinte un

obiectiv în sine, ci mai degraba o    consecința a  unei pregatiri serioase, constante, în care acumulezi noi   

cunoștințe,  înveți sa faci analogii, sa raționezi și sa aplici    informația învațata  în contexte practice. Rodul

învațarii nu e nota    finala, ci bagajul  intelectual acumulat, pe care va trebui sa-l preiei    ca atare și sa-l 

perfecționezi în viața profesionala

 →     Alexia Rizoiu, 85 de puncte la examenul organizat de Facultatea de   Drept în anul 2022:

”Cuvântul-cheie în jurul caruia îmi concentrez   activitatea de student este echilibrul. Satisfacția pe care o

obții dupa   ce ai reușit sa înțelegi înca un concept sau o instituție a dreptului   nu se compara cu nimic

altceva; simți ca ai mai facut un pas spre a   deveni profesionistul care îți dorești sa fii” 

→   Diana Latiș, 86 de puncte, printre primii intrați în anul 2023: ”La aceasta facultate, cantitatea de

informație care trebuie asimilata în timpul scurt al unui semestru este enorma, explicațiile nu sunt

întotdeauna pe înțelesul nostru. Seminarele sunt cele care mai salveaza cât de cât situația, în cadrul

acestora putând discuta mai aplicat teoria predata la cursuri. Practica ne-ar fi cea mai utila”
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